

Referat fra bestyrelsesmøde den 20. november 2023 hos DGI, Hillerød

Tilstede: Poul Erik Pedersen, Sally Schlichting, Arne Riis, Annemette Højgaard, Ruth Pedersen, Mette Rose, Kristina Kongsted, Brian Petersen, Peter Bennett, og Alice Linning.

Afbud: Steen Kobberø-Hansen,

Velkomst og kørselsafregning.

Poul Erik bød velkommen og afregninger blev ordnet.

Arne rådgiver os alle med installationen af vore nye mailadresser, som nu bliver obligatorisk at bruge, samt hvad det nye system giver af fælles kommunikationsplatforme m.m.

Poul Erik introducerede de nye mailadresser for alle. Arne er behjælpelig med installation eller kontakt til sekretariatet.

Økonomi og herunder ny struktur m.m.

Poul Erik har fået en økonomirapport. Der er 15.000 kr. til rådighed i lokalrådet. Poul Erik undersøger om pengene kan overføres til næste år. Vi vil gerne have en oversigt vedr. forbrug af midler hvert kvartal. Der skal udarbejdes et budget for det kommende år på næste møde.

Der er ikke logotrøjer til nye medlemmer af bestyrelsen.

Med det nye mailsystem mister hele bestyrelsen overblikket over henvendelser fra kommunerne og andre parter. Det er kun den enkelte kommunekoordinator, som modtager mails fra den pågældende kommune.

Der er et ønske om, at kommunekoordinator får besked om bl.a. blå flag, grøn skole o.lign.

Der kan nedsættes en gruppe i hver kommune af udvalgte medlemmer, som den enkelte koordinator "finder" fra Friluftsrådets organisationer, såfremt den enkelte har et ønske om det.

Der er mange opgaver i hver kommune, som er svære at løfte for den enkelte kommunekoordinator. Vi må løfte de opgaver, der er ressourcer til. De resterende opgaver må løftes central i sekretariatet. Vi er alle frivillige i de lokale friluftsråd.

Der er enighed om, at der mangler en bredere demokratisk proces omkring den nye struktur i Friluftsrådet.

Der er brug for koordinering af sager i de forskellige kommuner på tværs i bestyrelsen. Giv gerne besked til Poul Erik, såfremt den enkelte kommunekoordinator ikke kan deltage i møder, som indkaldes i kommunerne.

Status omkring sager der er i gang.

Kommunerepræsentanter

Allerød: Der har ikke været møde i grønne råd, men vi er indkaldt til biodiversitetsråd møde nr. 2.

Der er sendt Høring vedr. sti til skolevej i fredet område. Og fredningsnævnet har godkendt.

Der er også sendt høringssvar til Kommunestrategi 2023 som vedrører et manglende punkt vandrestier/trampestier i kommunen. Desuden er der også et punkt som vedrører solcelleparker, hvor jeg i væsentlig grad har henvist til friluftsrådets standard.

Jeg har også sendt høring fra Jagtforening vedr. solceller.

Hillerød: Annemette orienterer om, at Hillerød ønsker, at nedlægge det Grønne råd, det er en besparelse. Det grønne råd har ingen medlemmer fra Byrådet. Poul Erik har sendt sagen ind til sekretariatet d.d.

Hørsholm: Ruth orienterede om oplæg vedr. grønt råd i Varde på lokalseminaret – et godt oplæg med stor viden og engagement. Oplægget er vedhæftet referatet. Ruth har været på bestigelse på en konkret sag om bygninger i en fredning.

Fortsat ingen møder men aftale om at vi bliver indkaldt til dialogmøde med forvaltning og politisk udvalg i januar/februar. To besigtigelser og en i vente. Afgørelse i sagen vedr. Kokkedal Golfklubs nye klubhus, vi er blevet hørt. Der er kommet svar på klagesager fra Nævnenes Hus vedr. Move Green Lab, men der er pt. ikke officielt taget handling på afgørelsen.

Gribskov: Grønt dialog: Sally orienterede om, at der 28 medlemmer i udvalget. Der er både politikere, embedsmænd og organisationer i det fora. Der er en god proces i udvalget.

Helsingør: Der er en god proces i rådet i kommunen.

Årsmøde.

Dato forslag: 4. eller 20. marts f.eks. Frederiksborg gymnasium. Poul Erik finder stedet for årsmødet.

Indhold:

Forslag: Oplægsholdere, som har fået udlodningsmidler, oplæg om udlodningsmidler. Forslag til oplægsholder: Peter Køster, formand for Kongernes Nordsjælland, sekretariatsleder fra Nationalparken i Kongernes Nordsjælland.

Vi regner med, at Mads Ellegaard, fra Friluftsrådets bestyrelse deltager i årsmødet.

Poul Erik udarbejder en liste til Ruth vedr. modtager af udlodningsmidler. Ruth kontakter personerne.

Kunne vi "oprette" en friluftspris i Nordsjælland som en del af vores rådighedsbeløb.

Temagrupper

Friluftsliv omkring Søborg Sø. -Sally

Arbejder ligger stille grundet indsigelser fra lodsejere.

Visit Nordsjælland har forslag om, at gøre Søborg Sø til et specifikt projekt om Margrethe den første. Er det realistisk?

Stier i Nordsjælland, Steen og Annemette

Intet at bemærke. Sally oplyser, at emnet er på mødet i morgen i Gribskov

Det blå friluftsliv- Mette

Vi har været til konference i Middelfart om de to maritime nationalparker. Der er udarbejdet et notat fra konferencen, som skal drøftet i arbejdsgruppen. Oplæggene sendes videre, når de modtaget.

Øvrige sager

Adgangssager – Gå nye veje

Sally orienterer om stien ved Arresø. Sagen har været en lang proces. Stien nedlægges.

Arne orienterede om et skilt ved en mindre skov under 5 hektar.

Sager meldes fortsat ind i kampagnen.

Forslag til plejeplan for Kelsø fredningen. Høringsfrist 18. december 2023.

Poul Erik har sendt sagen i sekretariatet om udarbejdelse af hørings svar. Hørings svar skal sendes.

Fredningssager om Arresøfredningen og off. møde den 7. december 2023 om Tollerup og Melby-kilen.

Der har været møde i Halsnæs kommune, der har været flere møder. Poul Erik vil deltage, hvis muligt. Der indgår flere stier i området.

Nationalpark Kongernes Nordsjælland

Poul Erik orienterede om ny sekretariatschef Mia Brædstrup-Holm fra januar 2024.

1.december er der åbning for mulighed for at søge midler. Der bliver et møde om muligheder i januar, 2024. Det er en god idé, at formidle det bredt.

Kongernes Jagt bliver den 29. september 2024 med flere organisationer. Har Friluftsrådet Nordsjælland mulighed for deltagelse? Naturens dag er den 10. september

Nationalpark Skjoldungernes land

Mette orienterede, der er møde i uge 49. Der er høringsfrist den 30. november.

Naturnationalparker

Intet nyt.

Marin naturnationalpark Øresund.

Se et tidligere punkt.

Drøftelse af udlodningssager, som FR har anvist fra vort område

Udsat til næste møde

Hjemmeside og SoMe

Udsat til næste møde

Skal vi lave et stort Nordsjællands event i 2024, der sætter vores lokalråd Nordsjælland på landkortet.

Peter opfordrer til, at der indkaldes til et planlægningsmøde om en foreningsaften for alle de blå foreninger med tilknytning langs Øresund. Poul Erik indkalder til mødet i planlægningsgruppen (Peter, Mette, Alice og Poul Erik) snarest.
Poul Erik rundsender referatet fra konferencen i Middelfart til alle.

Eventuelt.

Jordbrug og Friluftslivsmødet den 29.november 2023 er aflyst og udsat til januar 2024.

Mødeplan:

Næste møde er tirsdag den 23. januar kl.19.00 evt. hos DGI, Hillerød